
Protokół nr 4/2011 
z IV Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w dniu 02 lutego 2011r. w sali nr 3 Urzędu 

Gminy Kruszyna  w godz. od 10.00 do 13.30 
 
Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Gminy – Anna Kosela 
Protokolant –podinspektor Grażyna Olczyk 
Radnych obecnych – 15 
W obradach Sesji udział biorą: 
1/ Wójt Gminy - Pani Jadwiga Zawadzka 
2/ Zastępca Wójta Gminy – Tomasz Maj 
2/Skarbnik Gminy  - Pani Ewelina Kokot 
3/ Sekretarz Gminy  - Pani Małgorzata Wierzbicka 
4/ Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Pani Iwona Organka 
5/Kierownik Gminnego Zespołu Oświaty – Pani Anna Bednarek 
 
 
Porządek obrad:  
 
      1.   Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku dziennego obrad Sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Uchwalenie Planu Odnowy Miejscowości Lgota Mała. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenie zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

sprzedaży lokali mieszkalnych. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Kruszynie. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie zamiaru połączenia szkoły podstawowej i gimnazjum w 

Kruszynie i Widzowie  w zespół szkolny. 
9. Uchwalenie budżetu gminy na 2011 rok. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wolne wnioski i zapytania. 
12. Zamknięcie obrad  IV  Sesji Rady Gminy Kruszyna. 

 
 
Streszczenie przebiegu obrad Sesji 
 
1.Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  
 
Otwarcia obrad IV Sesji Rady Gminy Kruszyna dokonał Przewodniczący Rady Gminy Anna 
Kosela, witając Radnych i zaproszonych. Na podstawie listy obecności stwierdza, że w 
obradach Sesji uczestniczy 15  radnych, czyli 100% składu osobowego Rady. 
                                               ( lista obecności w załączeniu) 
 
2 .Przyjęcie porządku dziennego obrad Sesji. 
 
Projekt porządku obrad został Radnym przesłany. Proponuję wprowadzić dodatkowy punkt 
9A  tj. podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do statutu Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Kruszynie. 



Przewodniczący zwraca się z zapytaniem czy będą uwagi do proponowanego porządku. 
Uwag nie zgłoszono w związku z czym  Przewodniczący zarządza głosowanie. W drodze 
głosowania, porządek obrad Sesji przyjęto do realizacji jednogłośnie tj.15 głosami „za                                     
( porządek obrad podano wyżej ) 
 
 
3.Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
 
Przewodniczący stwierdza, że do protokołu z poprzedniej Sesji nie wniesiono uwag i 
wnioskuje o przyjęcie tego protokołu bez odczytywania. 
W drodze głosowania wniosek zostaje przyjęty jednogłośnie, tj.  15 głosami „za. 
 
4.Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Wojciech Włodarek – na ręce Przewodniczącego składa pisemną interpelację, 
 
Ustnie do protokołu zgłoszono następujące wnioski: 
 
Radna Wanda Krawczyk 

− wyrównać nawierzchnię oraz uzupełnić ubytki na skrzyżowaniu dróg gminnych 
tj.ulicy Kwiatowej i Zachodniej w celu zlikwidowania zastoiska wód, 

− podjąć działania mające na celu budowę parking w obrębie szkoły w Lgocie Małej, 
− zabudować rurą odpływową rów w obrębie placu zabaw w Lgocie Małej, 

Radny Henryk Kowalski 
− wybudować wodociąg do Kolonii Bogusławie, 
− wybudować chodnik wzdłuż ul.Kruszyńskiej i Grabowskiej w Bogusławicach, 
− zakupić oraz zamontować piłkochwyty na boisku w Bogusławicach, 
− ponawia wniosek o skierowanie pisma do GDDKiA o zmianę lokalizacji znaku na 

zjeździe z DK-1 w Bogusławicach, 
Radna Joanna Zasępa 

− naprawić ogrodzenie przy aptece w Kruszynie, 
− ponawia wniosek o usunięcie drzewa przy ul. Sienkiewicza w Kruszynie, 
− ponawia wniosek o udrożnienie przepustu w drodze powiatowej Kruszyna - Borowno, 
− udrożnić przepust w drodze gminnej w kierunku Bogusławicah w obrębie posesji 

P.Kalemby, 
− zaplanować budowę placu zabaw dla dzieci w Łęgu, 

Radny Mariusz Dobrakowski 
−  wykonać doraźną naprawę drogi gminnej w kierunku Pustkowia Jackowskiego, 

Radna Wiesława Domagała  
− wybudować nowe punkty świetlne wzdłuż drogi powiatowej Lgota Mała – Wikłów, 
− skierować pismo do Powiatowego zarządu Dróg w Częstochowie o wykonanie 

naprawy przepustu w ciągu drogi powiatowej /ul.Główna w obrębie kaplicy/, 
Radny Roman Kołaczkowski 

− prosi o wyjaśnienie procedur dotyczących wprowadzenia nazw ulic, 
Radny Marian Klekot 

− udrożnić przepust w drodze gminnej oraz pilnie wykonać naprawę nawierzchni drogi 
w kierunku posesji P. Dudka, 

− zgłosić zarządcy drogi konieczność naprawy znaku na skrzyżowaniu drogi powiatowej 
z drogą gminną w kierunku Janaszewa, 



Radny Adam Musiał 
− usunąć zawyżone pobocza wzdłuż drogi powiatowej w obrębie cmentarza oraz w 

obrębie stadniny koni, 
− wykonać odbudowę rowu przy ul.Kościelnej, 

Radna Anna Kosela  
− zmodernizować nawierzchnię ul.Krótkiej w Widzowie, 
− usunąć zamierające drzewo rosnące na skrzyżowaniu ul.Antoniowskiej i Krótkiej, 
− uzupełnić ubytki w nawierzchni ul.Antoniowskiej oraz wykonać odwodnienie na 

odcinku tejże ulicy w obrębie szkoły, 
Sołtys wsi Widzówek 

− ustawić lustro na łuku drogi gminnej w kierunku Grondu, 
− udrożnić przepusty w drodze gminnej Widzówek - Grond, 
− zgłasza zapytanie – kiedy planowana jest budowa oświetlenia ulicznego w 

Widzówku? 
− zmodernizować nawierzchnie drogi gminnej w kierunku Rybakówki, 

Sołtys wsi Lgota Mała 
− zgłosić w ramach usterek gwarancyjnych naprawy przepustów oraz przyczółków na 

skrzyżowaniu drogi powiatowej z gminną  budowanych w ramach scalenia gruntów, 
Sołtys wsi Pieńki Szczepockie 

− wybudować plac zabaw dla dzieci, 
− uzupełnić ubytki w nawierzchni drogi powiatowej w obrębie posesji nr 16, 

Sołtys wsi Baby 
− wygospodarować środki finansowe w budżecie gminy na budowę nowych punktów 

świetlnych wzdłuż drogi powiatowej na odcinku Zdrowa-Jacków. 
 
 
5.Uchwalenie Planu Odnowy Miejscowości Lgota Mała. 
Przewodniczący informuje, że powyższy temat analizowany był na posiedzeniach komisji. 
Uwag i propozycji wprowadzenia zmian do przygotowanego projektu nie zgłoszono. W 
związku z powyższym Przewodniczący zarządza głosowanie w wyniku którego uchwała 
przyjęta zostaje 15 głosami „za”  
 

/Uchwała Nr IV/16/2011 stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 

6.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenie zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży 
lokali mieszkalnych. 
Przewodniczący zwraca się z zapytaniem – czy będą uwagi bądź wnioski dotyczące 
przygotowanego projektu uchwały. W związku z tym, że nie zgłoszono głosów do dyskusji 
Przewodniczący zarządza głosowanie, w wyniku którego uchwała przyjęta zostaje 
jednogłośnie tj. 15 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr IV/17/2011 stanowi załącznik do protokołu/ 
 
 
 
 

 



7.Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego w Kruszynie. 
Przewodniczący Rady odczytuje projekt uchwały a następnie Kierownik Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej wyjaśnia do jakich celów jest niezbędna powyższa uchwała. 
Uwag nie zgłoszono.  
Następnie Przewodniczący poddaje pod głosowanie przygotowany projekt uchwały, który 
przyjęty zostaje 15 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr IV/18/2011 stanowi załącznik do protokołu/ 
 

8.Podjęcie uchwał w sprawie zamiaru połączenia szkoły podstawowej i gimnazjum w 
Kruszynie i Widzowie  w zespół szkolny. 

 
 

Przewodniczący informuje, że projekty uchwały szczegółowo analizowały komisje na swoich 
posiedzeniach. Uwag nie zgłoszono w związku z czym Przewodniczący zarządza kolejno 
głosowanie, w wyniku którego uchwały przyjęte zostają jednogłośnie tj. 13 głosami „za” przy 
2 głosach „wstrzymujących się” 
 

/Uchwała Nr IV/19/2011 stanowi załącznik do protokołu/ 
 

/Uchwała Nr IV/20/2011 stanowi załącznik do protokołu/ 
 

9. Uchwalenie budżetu gminy na 2011 rok. 
Przewodniczący oddaje głos Skarbnikowi Gminy, który wyjaśnia co następuje: 
Nowa ustawa o finansach publicznych wprowadza obowiązek przyjmowania przez każdą 
jednostkę samorządu terytorialnego wieloletniej prognozy finansowej jako instrumentu 
wieloletniego planowania finansowego. WPF zawiera niektóre elementy dotychczas 
zamieszczane w uchwale budżetowej (dawnej WPI i upoważnienia do zaciągania zobowiązań 
wynikających z WPI). 
WPF musi zawierać dane realistyczne i określać co najmniej: 
- dochody bieżące i majątkowe, 
- wydatki bieżące i majątkowe z wyszczególnieniem wydatków na obsługę długu, 
- wynik budżetu 
- przeznaczenie nadwyżki albo sposób finansowania deficytu 
- przychody i rozchody 
- kwotę długu i wskaźniki wynikające z UoFP (60% do 2013 roku, od 2014 liczone wg 
wzoru) 
Ponieważ WPF zawiera dawną prognozę spłaty długu, musi obejmować okres do momentu 
spłaty ostatnich zobowiązań ( u nas to rok 2021) 
Załącznikiem do WPF jest wykaz zadań wieloletnich przyjętych przez jednostkę do realizacji 
i obejmuje co najmniej okres danego roku budżetowego i 3 następnych lat (w naszym 
przypadku 2011-2014) 
WPF musi być zgodna z budżetem co najmniej w zakresie wyniku budżetu i związanych z 
nim kwot przychodów i rozchodów oraz długi jednostki samorządu terytorialnego. Więc jeśli 
te wartości ulegną zmianie, obligatoryjnie musimy wprowadzić zmiany w WPF.  
Również jeśli ulegną zmianie wartości zadań zapisanych w załączniku bądź wprowadzone 
będą nowe lub z których zrezygnujemy, trzeba będzie robić zmiany WPF. 



Według naszej WPF możemy określić, że zadłużenie w roku 2011 wynosić będzie 31,11%, w 
2012 – 36,32%, w 2013 – 33,85% a w latach następnych spełniać będzie wymogi zapisane w 
art. 243 ustawy o FP. 
Przedsięwzięcia zapisane w wykazie: 
- Wesołe Przedszkole – do 2012 roku 
- kanalizacja Jacków Baby 
- Budowa sceny w Widzowie 
- Remont placu przed cmentarzem w Kruszynie 
- ścieżka rowerowa Szlakiem Reszków 
- E-Powiat 
- E-Region 
- Budowa kotłowni przy szkole w Widzowie 
- System zbiórki odpadów 
- Rozbudowa oświetlenia ulicznego 
- Budowa świetlicy wiejskiej 
 
Wszystkie te zadania to są zadania albo już rozpoczęte, albo takie, na które mamy 
przyrzeczone środki zewnętrzne. 
 
Przewodniczący odczytuje projekt uchwały po czym zarządza głosowanie, w wyniku którego 
uchwała przyjęta zostaje jednogłośnie tj. 15 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr IV/22/2011 stanowi załącznik do protokołu/ 
 
Następnie Przewodniczący informuje, że zgodnie z procedurą uchwalania budżetu, projekt 
budżetu  Gminy na 2011r. analizowały wszystkie komisje Rady Gminy, które sformułowały 
opinie. Uchwalenie budżetu realizowane będzie zgodnie z zapisami uchwały o procedurze 
uchwalenia budżetu. 
Przewodniczący oddaje głos Skarbnikowi w celu przedłożenia projektu uchwały budżetowej 
oraz wyjaśnienia przyczyn nieprawidłowości zawartych w projekcie budżetu jak również 
wniesione autopoprawki.  
 
Skarbnik wyjaśnia, iż tegoroczny budżet jest budżetem deficytowym, co oznacza, że wydatki 
przewyższają dochody. 
Dochody zaplanowane zostały w wysokości 16 213 308 zł, w czym subwencje to 5 623 031 
zł, dotacje 1 621 336, środki unijne – 4 360 062 i pozostałe dochody własne – 4 608 879 zł 
Wydatki skalkulowane zostały w wysokości 17 829 335 zł, w czym 5 991 439 zł zostało 
zaplanowane na inwestycje. 
I tak prawie 280 tys  kosztować będzie utrzymanie wodociągu, 346 tys. – oczyszczalni. Na 
drogi wydamy 182 tys, oświetlenie ulic 262 tys.- w tym 70 tys na nowe dobudowy. Na 
kulturę fizyczna i sport planujemy 97 tys zł, straże pożarne – 166 tys. 
Utrzymanie biblioteki i jej filii – 160 tys. 
Administracja publiczna kosztować nas będzie 1 668 tys. w tym 1 417 to utrzymanie urzędu. 
Pomoc społeczna – 2 053 tys. 
Oświata – 6 164 tys. 
 
Odsetek od kredytów i pożyczek zapłacimy 144 tys zł, raty kredytów i pożyczek to kwota 169 276 zł. 
 
Kilka słów o inwestycjach. Planujemy następujące: 
- kanalizacja Jacków Baby – ok. 4 800 tys. 
- remonty remiz w Łęgu i Jackowie – 83 tys 



- przystosowanie pomieszczeń dla orkiestry – 39 tys. 
- budowa sceny w Widzowie – 112 tys 
- budowa trybun – 50 tys. 
- urządzenie boiska w Lgocie Małej – 279 tys. 
- E-Powiat – 39 691 
- E-Region – 22 667 
-system zbiórki odpadów niebezpiecznych – 14 tys. 
- ścieżka rowerowa Szlakiem Reszków – 441 tys. 
- rozbudowa oświetlenia ulicznego – 70 tys. 
Na pokrycie deficytu w wysokości 1 616 tys zł składać się będą: 
- pożyczka z WFOŚ na kanalizację Jacków-Baby – 1 399 563  
- kredyt (ewentualny) na pokrycie finansowania zadań inwestycyjnych – 182 557 zł 
- wolne środki pozostałe z lat ubiegłych – 33 tys 
Planowane zadłużenie na koniec roku 2011 – 5 044 663 (31,11%) 
 
W dalszej części Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Mariusz Dobrakowski  
przedstawia wspólną opinię Komisji Rewizyjnej, Socjalnej i Infrastruktury 
Technicznej/opinia w załączeniu/. 
Kolejnym etapem procedury uchwalenia budżetu jest opinia Komisji Gospodarki i Mienia – w 
związku z czym Przewodniczący oddaje głos Przewodniczącemu Komisji Radnemu 
Marianowi Klekot w celu przedłożenia opinii/opinia w załączeniu/. 
Następną opinią są opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Częstochowie, którą odczytuje 
Przewodniczący Rady Gminy oraz Wiceprzewodniczący. 
 
Następnie Przewodniczący odczytuje projekt uchwały i zarządza głosowanie. Wynik 
głosowania 15 głosów „za” 
 

/Uchwała Nr IV/22/2011 stanowi załącznik do protokołu/ 
 

9A. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do statutu Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Kruszynie. 
W tym punkcie obrad głos zabiera Wójt Gminy który wyjaśnia: w statucie Gminnej Biblioteki 
Publicznej widnieje zapis o otworzeniu stanowiska ds. kultury. W związku z tym, że nie 
posiadamy zaplecza do prowadzenia takiej działalności proponuje wprowadzić zmianę do 
powyższego statutu i zlikwidować to stanowisko. Ponadto organizacją imprez kulturalnych 
zajmują się szkoły oraz stowarzyszenia. Zakres obowiązków który obecnie realizowany jest 
na tym stanowisku przekazany zostanie do referatu spraw organizacyjnych. 
 
 

/Uchwała Nr IV/23/2011 stanowi załącznik do protokołu/ 
 
10.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
W odpowiedzi na wnioski Pani Wójt poinformowała, że większość zgłoszonych wniosków 
uznać należy jako zadania inwestycyjne na całą kadencję. W uchwalonym budżecie gminy nie 
posiadamy zabezpieczonych środków finansowych na realizację wymienionych zadań. 
Wnioski, które dotyczą Powiatowego Zarządu Dróg bądź innych instytucji przekażemy 
według właściwości. Ponadto planujemy wykonanie bieżących zadań w ramach prac 
interwencyjnych, o ile oczywiście będziemy posiadać zatrudnione osoby.  
Jeżeli chodzi o oświetlenie i budowę nowych punktów – posiadamy aktualnie 11 gotowych 
projektów na realizację których potrzebna jest kwota 300 tys.zł. W tegorocznym budżecie 



zabezpieczone jest tylko 70 tys. Wspólnie z Komisja Infrastruktury dokonana zostanie analiza 
kolejności budowy oświetlenia.  
 
 
 
11.Wolne wnioski i zapytania. 
W tym punkcie obrad głos zabrała Pani Wójt informując zebranych o najważniejszych 
sprawach z minionego okresu: 

− od dnia 3 stycznia br powołany został Zastępca Wójta obecny na sesji Tomasz Maj, 
− Wojewoda Śląski przyznał odznaczenia państwowe dla 6 mieszkańców naszej gminy, 

w związku z czym na dzień 3 lutego osoby te otrzymały zaproszenia w celu odbioru 
odznaczeń, 

− Podpisana została umowa z Agencją Nieruchomości Rolnych w Opolu w sprawie 
bezpłatnego przekazania na  rzecz gminy dwóch działek w Kruszynie i w Jackowie, 

− Przekonstruowany  został projekt budowy przepompowni  ścieków, 
− Zawarta został umowa na wykonanie przepustu w celu odprowadzenia nadmiaru wody 

ze stawu w Jackowie, 
− Starosta Częstochowski zaproponował Gminie przejęcie na mienie gminne obecnej 

sieci dróg powiatowych. Tylko droga Kruszyna – Widzów i Lgota – Zdrowa 
pozostałyby drogami powiatowymi. Przygotowane zostało pismo odmawiające 
przejęcia sieci dróg na majątek gminy. 

− Przedłużony został termin budowy autostrady, obecnie poinformowano nas, że  
zadanie będzie realizowane  po roku 2015, 

− Starosta Częstochowski zaproponował, aby gminy utworzyły fundusz pożyczkowy dla 
stowarzyszeń działających na terenie powiatu. W tym celu w budżecie gminy 
należałoby zabezpieczyć 50 tys.zł. Na chwile obecną takiej kwoty nie zabezpieczamy 
w budżecie, 

− Od dnia 1 marca br. W Kruszynie będzie funkcjonowała agencja pocztowa, ponieważ 
Poczta Polska likwiduje swoją placówkę, 

− W najbliższym czasie planowany jest remont budynku oczyszczalni ścieków oraz 
monitoring, który uległ zniszczeniu, 

− Aktualnie kończymy remont ujęcia wody w Kruszynie, zakupione zostały nowe 
pompy, przewód tłoczny oraz cała armatura. Na chwilę obecną nie znane są koszty 
związane z w/w remontem, 
 

12.Zamknięcie obrad  IV  Sesji Rady Gminy Kruszyna. 
Ponieważ ustalony porządek obrad został w całości zrealizowany Przewodniczący zamyka 
obrady IV Sesji Rady Gminy Kruszyna. 
 
Protokół sporządziła: 
Grażyna Olczyk 
 


